
Inspreken Provinciale Staten commissievergadering Economie, Financiën en Bestuur 
agendapunt 6.a.2a

Geachte commissieleden, 

Mijn naam is Erik Kroese en ik ben voorzitter van de Vereniging Dorpsraad Sint Pancras.
Kortgeleden heeft u van ons een brief gehad met een samenvatting van het fusieproces.
in het kort: 

Bureau I&O heeft een draagvlakonderzoek onder de bewoners gehouden in Sint Pancras, uitkomst: 
slechts 11 % vindt het een goed plan om met HHW te fuseren. 
Daarnaast hebben wij een petitie georganiseerd en de uitslag daarvan is dat 60% van de bewoners 
van 18 jaar en ouder aansluiting willen bij Alkmaar.
Door het bestuur van de gemeente Langedijk wordt dit stelselmatig ontkent of verdraaid. 

De weerstand tegen de voorgestelde fusie is terug te voeren naar de slechte burgerparticipatie tot 
op heden, de geografische ligging en het op Alkmaar gerichte sociale leven. 
Sint Pancras ligt ingeklemd tussen de nieuwbouwwijken van Alkmaar en het Alkmaarse 
industriegebied Beverkoog. Voorzieningen zoals winkelcentra, scholen en openbare voorzieningen 
zijn in Alkmaar voor de inwoners van St Pancras veel beter bereikbaar dan de rest van Langedijk en 
HHW. Veel van onze scholen, verenigingen en sportclubs hebben mensen uit Alkmaar en andersom. 
Er zijn helemaal GEEN rechtstreekse OV verbindingen tussen de fusiegemeenten en Sint Pancras. Al 
het openbaar vervoer naar en van de fusiegemeenten gaat via Alkmaar Centraal station. Gemeente 
Langedijk heeft altijd gezegd dat zij daar niets aan kunnen of willen veranderen. Voor ouderen is het 
zeer onprettig om bijna een uur onderweg te zijn voor een afstand van 4 km. Mede hierdoor is de 
sociale binding met Langedijk nauwelijks aanwezig.

Om tegemoet te komen aan de onvrede in Sint Pancras hebben de fusiegemeenten ingezet op 
kernenbeleid en grenzeloos besturen. 
De conclusie in de zienswijze van Gedeputeerde Staten dat er alles aan gedaan is om met dorpsraden 
en inwoners te overleggen is een totaal verkeerde conclusie. Ik citeer: Naar aanleiding van de 
signalen en wensen van een aantal inwoners in de Langedijkse kernen Sint Pancras en Koedijk zijn 
beide colleges actief aan de slag gegaan met het opstellen van en vormgeven aan kernenbeleid, in 
samenspraak met de inwoners en het maatschappelijk middenveld en beginnend bij de kernen Sint 
Pancras en Koedijk en het Heerhugowaardse Centrumwaard. 

Feit: Het overleg over kernenbeleid heeft tot op heden niets opgeleverd. Er wordt gesproken met 2 
vertegenwoordigers van de Dorpsraad, en separaat met 2 individuele burgers. En grenzeloos 
besturen? Ik kan geen concreet voorbeeld hiervan noemen.
Feit: zeker 60 % van de inwoners wil aansluiting met Alkmaar. De meerderheid van de inwoners van 
Sint Pancras heeft geen vertrouwen meer in het democratische proces. De gemeenteraad heeft de 
fusie goedgekeurd zonder rekening te houden met de wensen van bewoners. 
Feit: deze fusie met HHW heeft GEEN draagkracht in ons dorp Sint Pancras. Ons eigen onderzoek 
middels een petitie is een middel geweest waarbij elke inwoner van 18 jaar en ouder zich kon 
uitspreken. Dit is een grondwettelijk recht. 
Feit: De gemeente heeft niets gedaan met die uitslag, behalve aankondigen een kernenbeleid te 
starten. Want ook dat komt NIET van de grond. 



 Wij verwachten dat de leden van de  provinciale staten zeer kritisch 
kijken naar de democratie van onderaf en het belang van de inwoners 
van Sint Pancras bij dit fusieproces door, zoals een vorige Commissaris van de Koning, de heer 
Remkes, al suggereerde, een aparte status voor Sint Pancras mogelijk te maken middels een 
grenscorrectie onmiddellijk na de fusie. 

Dank voor uw aandacht.


